
Vse stranke so podprle, da se ljudem, ki so bili do decembra 2012 prostovoljno zavarovani, 
to obdobje upošteva pri ugotavljanju izpolnjevanja pogojev za starostno pokojnino pod 
pogojema 40 let delovne in 60 let pokojninske dobe brez dokupa. Ker ne vidimo logične 
razlage, zakaj bi imela pokojninska doba, pridobljena na podlagi prostovoljnega 
zavarovanja, boljši status od pokojninske dobe, ki je bila dejansko dokupljena na enak 
način, torej v skladu s takrat veljavno zakonodajo, in ko so za obe bili vplačani prispevki, 
smo se odločili, da vložimo novelo zakona.

Všečnih predvolilnih predlogov, ki nimajo ne pravnih in ne javnofinančnih temeljev, ne 
moremo in ne bomo podprli.

Pred večjimi posegi v pokojninsko zakonodajo in nasploh, pri vseh drugih zakonodajnih 
predlogih ter spremembah, ki bodo imeli večje finančne posledice, moramo doseči širši 
družbeni dogovor. Vseskozi smo poudarjali, da morajo biti pozitivnih posledic gospodarske 
rasti deležni predvsem ljudje, ki jih je kriza najbolj prizadela, tudi upokojenci, vendar lahko 
enostranski predlogi, ki obsežneje posegajo v stabilen sistem upokojevanja po Zpiz-2, 
dolgoročno sprožijo več negativnih posledic kot pozitivnih.

Predlog bomo vsekakor preučili, vsebinsko se še nismo pogovarjali o tem. Prioriteta je bila 
ureditev položaja ljudi, ki so bili prostovoljno vključeni v obvezno pokojninsko zavarovanje. 
Drugi korak je valorizacija pokojnin, torej izredna usklajevanja, s katerimi bi vsem 
upokojencem vrnili, kar so izgubili v času gospodarske krize.

Predlog bi podprli, a le, če bodo sredstva za povišanje pokojnin tem upravičencem tudi 
zagotovljena. Če hoče biti trenutni predlog kaj več kot predvolilna demagogija, bi moral 
jasno povedati, kateri del proračuna naj pokrije nastali primanjkljaj zavoda za pokojninsko 
in invalidsko zavarovanje. V Levici predlagamo, da se denar zagotovi s prerazporeditvijo 
sredstev, namenjenih za nabave oborožitev, zlasti novih osemkolesnikov, in ne s krčenjem 
socialne države.

Stališča še niso sprejeli. Med prostovoljnimi zavarovanci pred letom 2013 in tistimi, ki so 
dokupili dobo, po njihovem obstaja velika podobnost: oboji so pričakovali normalen obseg 
pravic, ki so jim ga pristojni takrat tudi zagotavljali, zdaj pa so v praksi diskriminirani. 


